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Évi 100 ezer látogató - EU-s támogatások

Új igazgató 
a Budakeszi Vadaspark élén

A Pilisi Parkerdő Zrt. február 
I2-én új igazgatót nevezett ki 
a Budakeszi Vadaspark élére 
Bene Zsolt személyében, aki 
terveiről tájékoztatta lapun
kat. Az új vezető szerint az a 
legfontosabb, hogy a családok 
pihentető körülmények között 
érezzék jól magukat és kelle
mes emlékekkel távozzanak.

A tulajdonosi jogkört ellátó Pilisi 
Parkerdő Zrt. azzal a feladattal 
bízta meg az újonnan kinevezett 
igazgatót, hogy a látogatottsági 
számot növelje saját elképzelései 
és tervei alapján. Első lépésként a 
meglehetősen elavult infrastruk
túrát kell korszerűsítenie. 
Fogadókész állapotba kell hozni a 
belül meglehetősen lerobbant iro
daépületet, és szeretné megóvni a 
park útjait a további eróziótól, 
illetve úgy átalakítani azokat, 
hogy babakocsival is gondtalanul 
közlekedhessenek azokon. 
Nagyon sürgős feladatként emlí
tette az 1979-ben, még a 
Vadaspark megnyitásakor kialakí
tott illemhely átalakítását és 
áthelyezését. Jelen pillanatban 
ugyanis a park területén kívül van 
a wc, így a látogatók ki-be járká- 
lása szinte ellenőrizhetetlen. 
Szeretne egy - a kor követelmé
nyeinek megfelelő - beléptető
rendszert is, mert nem biztos, 
hogy 100 látogatóból mind a 100 
jegyet is vásárol. Lehet, hogy ez a 
rendszer egy év alatt behozná az 
árát.

Persze csak lépésről-lépésre 
kezdődhet el a park szakmai fej
lesztése és a szolgáltatások bőví
tése is. Ennek részeként talán 
még a tavasszal kialakítanak egy 
állatsimogatót. Nőivarú őzet, 
muflont és dámszarvast képzel
nek ide. Csak fokozatosan fogják 
elindítani ezt a szolgáltatást. 
Bizonyos napszakokban lehet 
majd etetni is az állatokat, de 
csak az un. zoo csemegével, 
melyet majd a pénztáraknál lehet 
megvásárolni.

Új állatfajták is helyet kapnak 

majd. Lesznek itt az Alpok-alján, 
Körmenden és az Őrségben is 

őshonos zergék és nagy attrakci

óként két medve is lakója lesz a 
parknak. Mindemellett a Bagolyvár 
birodalom kft. elképesztő profiz
mussal szervezi a különféle erdei 
gyermekprogramokat és kaland
túrákat. A Vadaspark maga is 
rendelkezik tervekkel egy erdei 
iskola létrehozására.

Ezeken a szakmai elképzelé
seken túl hallott már azokról a

20-25 év óta gyakran ismétlődő 
budakeszi elképzelésekről is, 
melyek a festői szépségű, felszíni 
fejtésű, hajdani VIM-bányába 
jazz-, világ- vagy éppen komoly
zenei hangversenyeket, fesztivá
lokat álmodtak. Nincsenek elle
nére az ilyen ötletek. Termé
szetesen a szakmai profiltól eltérő 
elképzelések esetén egyeztetni 
kell a tulajdonos Pilisi Parkerdő 
Zrt.-vei.

Beiktatása első napjaiban 
bemutatkozó látogatást tett Tagat 
István polgármesternél és Majomé 
dr. Stahácz Éva jegyző asszony
nál. A Vadaspark túl azon, hogy 
Budakeszi nevét viseli, ezer szál
lal kötődik a városhoz. Érdemes 

lenne közösen elgondolkodnunk, 
az un. csatolt szolgáltatások 
bevezetésén. A park pl. a belépő

jegyek mellé a budakeszi étter
mek, kiállítások és kulturális ren
dezvények látogatóinak egy zse
tont adhatna, mely kedvezmé
nyeket biztosítana az azt igény
bevevőknek. így üzletileg is töb

bet lehetne „kihozni” egymás 
látogatóiból!

A Vadasparkot elsősorban 
tavaszi- és őszi-, de néha téli 

hétvégeken is 4000-5000 ezer 
ember, főleg gyerekes családok 
keresik fel. Ez, évente, mintegy 
100 ezer látogató, s ez csak a 
jegyet váltó, regisztráltak száma. 
Sokan nem is jönnek be a parkba, 

Március végén őshonos cikta juhok születtek a Vadasparkban. A 
három anyától származó három bárány egészséges, és már az első 
naptól kezdve követik anyjukat. A három apróság közül kettő kos 
bárány, egy pedig jerke, vagyis lány.

A cikta juhok magyarországi története a 18. században 
kezdődött. Német ajkú lakosság hozta magával, innen származik 
másik elnevezése: sváb juh. Állományának létszáma a merino fajták 

térhódításával erősen lecsökkent és ma már néhány bemutatott 
példánytól eltekintve csak egyetlen nyáj él Magyarországon. Eredeti 
hazájában, Németországban teljesen kipusztult. Nálunk, a 
Vasdasparkban látható!

Mészáros Orsolya Budakeszi Vadaspark nyomán
(www.vadaspark-budakeszi.hu)

csak kinn sétálnak a környező 
erdőben. Az ő számuk is vél
hetően több tízezer lehet.

Bene Zsolt nagyon optimista 
a park jövőjét illetően. Az elmúlt 
időszakban egyáltalán nem vol
tak fejlesztések. Ettől az évtől 
kezdődően a Pilisi Parkerdő Zrt. 
570 milliós forrással rendelkezik. 
Ebből 460 milliónyi EU-s támo

gatás, 50 millió az önrész és 60 
millió a visszaforgatott árbevé
tel. Ezek nem kis hányadát szán
ják majd a Vadaspark fejleszté
sére.

Horváth Jenő

http://www.vadaspark-budakeszi.hu

